
La București au fost conferite, luna aceasta, 
premiile Camerei de Comerț și Industrie a 
României, eveniment în cadrul căruia compania 
noastră a luat, din nou, laurii excelenței, în zona 
economică pe care acționează și activează: locul I 
la categoria Întreprinderi Mari, domeniul „Captarea, 
tratarea și distribuția apei”.

Directorul general al Aquatim, Ilie Vlaicu, a fost 
prezent la gala oficială de înmânare a trofeului, 
de unde a transmis: „Sunt bucuros să vă anunț că 
misiunea companiei pe care o conduc – „Facem 
apa să curgă în direcția bună!” – a primit o nouă 
confirmare oficială, la scenă deschisă, în prezența 
oficialităților și a celor mai mari nume din piața 
națională antreprenorială.

Aquatim a strălucit din nou în capitală, pe scena 
Topului Național al Firmelor, eveniment organizat 
exemplar de Camera de Comerț și Industrie a 
României. Acest top este un reper incontestabil 
pentru mediul de afaceri, un barometru al eficienței 
și al excelenței, locul în care ți-ai dori să fii, dacă 
te numești companie performantă, serioasă, 

puternică, vizionară. Aquatim scrie deja și demult o 
istorie frumoasă și aici. 

Toate acestea, grație Oamenilor Apei din Vest, 
echipei de profesioniști din Aquatim, spiritului unitar 
ce ne guvernează, drumului comun ce ne-a dus 
și ne duce atât de frumos prin timpuri. Suntem 
realmente un ÎMPREUNĂ, întotdeauna în slujba 
clienților noștri. 

Reconfirmările anuale ale Excelenței naționale mă 
fac onorat și fericit să îndrum o astfel de echipă. 

Mulțumesc Familiei Aquatim!”.

C.R.

“Binele împlinit este pricină de alt bine” (Sfinţii Părinţi)

Compania noastră a decis să vină în ajutorul celor care 
au cea mai mare nevoie de ajutor, a oamenilor aflați în 
situații mai puțin plăcute ale vieții lor, concret, în susținerea 
pacienților spitalelor timișorene (deocamdată), a celor care 
vin sau pleacă în/din sălile de așteptare și trebuie încurajați, 
dincolo de tonusul moral și medical, de o hidratare corectă. 

Aquatim a dat startul acțiunii de transport, montare și 
instalare a unor dozatoare noi de apă potabilă în cele 
mai aglomerate spații din spitalele Timișoarei, acolo unde 
numărul celor care pășesc să-și afle diagnosticul este foarte 
mare.

Compania noastră a instalat opt dozatoare de apă în spațiile 
extinse ale Spitalului Județean, Casei Austria, Spitalului Bega 
– Policlinică Pediatrie, iar demersul continuă. 

Pacienții și medicii aflați în aceste locuri s-au putut bucura 
deja de apă bună și sigură.

Intenția Aquatim este, în fapt, Misiunea Aquatim: binele 
împărtășit. 

Mulțumim pentru încredere, multă sănătate!

C. Radosav

Specialiştii în detecţia pierderilor,  
reuniţi la Timişoara

Michelle, ma belle –  
fetiţa neobosită a Aquatim

Aquatim în mijlocul elevilor
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Aquatim, prima companie din românia

#AquaMedica / Dozatoarele noastre în spitalele Timişoarei

Montarea apometrelor inteligente 
– în linie dreaptă: 6100 din 8000!
Compania noastră este în numărătoare 
inversă în ceea ce privește investiția majoră de 
digitalizare, cu care sunteți deja familiarizați grație 
informărilor periodice transmise: implementarea 
unui sistem modern de monitorizare a apei, în 
speță montarea a 8000 de contoare inteligente în 
diferite zone ale Timișoarei.   

Proiectul de digitalizare se ridică la 9,8 milioane 
de lei, dintre care 7,9 milioane provin din fonduri 
europene. De la bugetul de stat, au fost alocate 
1,2 milioane de lei, de la cel local – 186.000 de 
lei, iar Aquatim contribuie cu 600.000 de lei.

Prin implementarea acestui sistem modern de 
monitorizare a apei, Aquatim urmărește să ofere 
o soluție eficientă și precisă pentru gestionarea 
consumului de apă, contribuind la reducerea 
pierderilor și a costurilor suplimentare  
pentru abonați.

Până la această oră, echipele de schimbători 
– 8-9 echipe, zilnic, pe teren – au montat 6100 
de contoare. Vorbim despre zonele Mureș, 
Muzicescu, Șagului, Freidorf, Steaua, Fratelia. 
Întregul proces va fi încheiat până la sfârșitul 
anului, conform contractului. 

Ilie Vlaicu, director general Aquatim: “Noul sistem 
utilizează transmisia radio pentru a trimite zilnic 
datele de consum către sediul central. Acest lucru 

permite o monitorizare constantă a consumului 
de apă, detectând imediat orice abatere de la 
normalitate. De exemplu, dacă se produce o fisură 
în conductă, sistemul poate detecta scurgerea 
și notifică în timp util, evitând pierderile inutile și 
costurile suplimentare”.

Bucuroși să oferim celor 8000 de abonați această 
inovație! Demersul va continua și în 2024. 

C.Radosav

C.Radosav
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Ilie Vlaicu, director general Aquatim, președinte 
Asociația Română a Apei: “România nu are, în 
acest moment ,un sector mai bun decât sectorul 
apei. De aceea, el trebuie și va merge înainte!“

Zilele acestea, la Timișoara, s-au desfășurat 
întruniri importante ale oamenilor apei din țară, 
reuniți în Comisia Tehnică “Juridic și Achiziții 
Publice”, respectiv Comisia Principală Digitalizare, 
din cadrul Asociației Române a Apei.

Deschiderea lucrărilor Comisiei Tehnice “Juridic și 
Achiziții Publice” – în fapt a discuțiilor pertinente 
și extrem de aplicate – a fost girată de către 
președintele ARA și directorul Aquatim, Ilie Vlaicu, 
directorul ANAP, Dominic Dumitru, șeful Comisiei, 
director juridic Maria Budeș, și secretarul Comisiei, 
Cristian Ciutrilă, într-o sală arhiplină de colegi sosiți 
din toată țara. 

Ilie Vlaicu a punctat importanța acestor revederi 
profesionale, direcționate pe domenii clare, urgența 
coagulării profesioniștilor din companiile de apă, 
în perspectiva păstrării vocii comune și sonore pe 
care ARA chiar a ajuns s-o dețină, într-un prezent 
ce, categoric, ne este favorabil. Ironic sau nu, APA 
a ajuns, în sfârșit, să fie considerată drept o urgență 
națională și internațională, deși merita acest statut 
demult.

“Vă salut cu drag și cu o mândrie nedisimulată 
pentru faptul că, în acest moment, Asociația 
Română a Apei reprezintă una dintre cele mai 
puternice asociații profesionale din țară! Am avut 
și avem o evoluție normală, serioasă, frumoasă, 
pentru care s-a muncit și se muncește enorm. 
Consider că trebuie să ținem cont de culoarele 
de oportunitate, existente în prezent pe apă, 
neocupate de alții – care pesemne nu știu întrutotul 
pașii –, și să transformăm industria apei într-un 
real motor de dezvoltare. Nu sunt cuvinte mari, e 
pură realitate. Cifra de afaceri în acest domeniu 
este de un milliard de euro și cu asta am spus totul. 
România nu are, în acest moment, un sector mai 
bun decât sectorul apei. De aceea, el trebuie și va 
merge înainte!“.

Directorul general Aquatim și liderul ARA a punctat 
și urgența recalibrării profesionale autohtone, în 
condițiile în care realitatea este mai mult decât gri, 
corpul viitorilor specialiști în apă fragil și interesul 
pentru acest domeniu cheie încă minor. 

Ilie Vlaicu le-a vorbit juriștilor companiilor de apă, 
prezenți la Timișoara, și despre proiectul pilot al 
Aquatim, via PNRR, exact pe teza învățământului 
dual, proiect care va consfinți un campus universitar 
și-un punct cheie, exclusiv în jurul apei, în care și-
au dat mâinile companiile de apă din Timișoara, 
Deva și Arad, toate în tonul susținerii aceluiași fir 
roșu: asociere, unitate, voce unică, forță. 

Comisia Tehnică “Juridic și Achiziții Publice” a 
dezbătut, la Timișoara, legea austerității, legislația 
referitoare la condițiile generale și specifice 
pentru diverse categorii de contracte de achiziții 
publice, modificările privind guvernanța corporativă 
a întreprinderilor publice, instrucțiunea privind 
suspendarea procedurilor de achiziții din cadrul 
proiectelor finanțate din POIM. 

Digitalizarea, în Comisie și Conferință,  
la Timișoara
Asociația Română a Apei, prin Comisia Principală 
Digitalizare, în parteneriat cu Universitatea 
Politehnica Timișoara și Aquatim, a desfășurat, în 
orașul nostru, timp de trei zile, Conferinţa Tehnico-
Stiinţifică Internațională numită “Digitalizare”, 
precum și Ședința Comisiei de Digitalizare.

Conferinţa s-a adresat specialiştilor din domeniu, 
începând cu mediul academic, consultanţilor, 
proiectanţilor şi producătorilor de echipamente, 

administratorilor resurselor de apă, operatorilor 
serviciilor de alimentare cu apă şi de canalizare-
epurare şi, nu în ultimul rând, publicului larg 
interesat de îmbunătățirea performanțelor tehnice 
și manageriale ale industriei apei, din perspectiva 
automatizării și digitalizării. 

Președintele Asociației Române a Apei, directorul 
Aquatim, Ilie Vlaicu, a fost o gazdă asumată și cât 
se poate de directă, susținând din startul discuțiilor 
că “digitalizarea vine peste noi și vine cu o viteză 
incredibilă“, astfel că operatorii de apă trebuie să 
fie pregătiți și din acest punct de vedere, proactivi 
și obligatoriu vizionari. ARA are drept prioritate 
această aliniere la noile timpuri, proiecte concrete și 
specialiști în toată țara.  

Temele dezbătute au vizat “Digitalizarea în 
mentenanțăʺ (BEESPEED Automatizări), „Historian 
Proactiv în soluție descentralizată pentru domeniul 
apei” (UPT și Aquatim), „Peisajul amenințărilor în 
industria apei: analiza amenințărilor cibernetice 
specifice cu care se confruntă companiile de apă 
și cum se atenuează” (Cyber20), „Instrumente și 
perspective de digitizare în sectorul apei” (ETA2U), 
„Simularea apei” și multe altele.

Moderatorul evenimentului a fost conf. dr. ing. 
Adrian Korodi, de la Universitatea Politehnica 
Timișoara, preşedintele Comisiei Principale 
Digitalizare ARA. 

Deopotrivă, lectorii au insistat pe eficientizare, 
flexibilitate, adaptabilitate, formare profesională 
digitală, platforma inter-companii la nivel național, 
respectiv pe stadiul digitalizării în alte companii sau 
conturarea de subiecte pentru viitoare ghiduri de 
bune practici.

Crenguța Radosav

În perioada 24-27 octombrie 2023, 
Asociația Română a Apei a organizat, 
la Timișoara, Concursul  “Detecția 
Pierderilor de Apă - Vasile Ciomoș”,  

prin Comisia Principală REȚELE APĂ POTABILĂ, 
evenimentul fiind găzduit de Compania AQUATIM 
Timișoara, câștigătoarea ultimei ediții. 

20 de echipe de specialiști în detecție pierderi 
de apă, de la 19 companii de apă din România 
și o echipă din Istanbul, Turcia, s-au întrecut în a 
detecta eventualele pierderi de apă de pe traseele 
stabilite de organizatori.

Pe lângă concursul propriu-zis, au avut loc și 
prezentări cu tematici aferente domeniului apei, în 
special al detecției pierderilor. Locația întâlnirilor 
pentru prezentări a fost Muzeul Apei din Timișoara, 
unde istoria s-a îmbinat frumos cu etalarea celor 
mai noi tehnologii din domeniul detecției pierderilor 
de apă. Participanții au avut oportunitatea de a 
vedea și de a încerca cele mai noi echipamente de 
detecție și de a pune întrebări direct producătorilor.

Câștigătorii acestei ediții sunt membrii echipei 
aparținând companiei APA PROD DEVA, respectiv 
Nicolaie Nicula, Ștefan Junea, Daniel Ștefan 
și Bogdan Păiușan. Premiul II a fost acordat 
echipei COMPANIEI DE APĂ ORADEA, compusă 
din Cristian Sfârlea, Călin Berce, Vasile Purda 
și Daniel  Leuca. Premiul III a revenit echipei 
Companiei de Apă HARVIZ MIERCUREA CIUC, 
compusă din Nagy Akos și Horvath Sandor. 
Premiile au fost înmânate câștigătorilor de dr. ing. 
Ilie Vlaicu, Președintele Asociației Române a Apei.

A fost o întrecere a profesioniștilor și toți au fost 
extrem de dedicați și de competitivi, nivelul ridicat 
de pregătire tehnică fiind evident la toate echipele. 
Nu a fost o competiție ușoară, participanții fiind 
deja selectați dintre cei mai buni specialiști în 
detecție pierderi de la fiecare companie.

Crina Chirilă

Două importante comisii ArA, în capitala Europeană a culturii

Specialiştii în detecţia pierderilor de apă, reuniţi la Timişoara
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Laudatio
Vivat, crescat, floreat, stimate domnule profesor 
Anton ANTON!

Mai mult decât onorat sa fac parte din Comisia de 
Specialitate desemnată de Senatul Universității 
Politehnica Timișoara pentru conferirea titlului de 
DOCTOR HONORIS CAUSA domnului Prof. univ. 
dr. ing Anton ANTON.

Ne leagă multe colaborări importante, 
parteneriate științifice, numeroase reușite 
profesionale marca ARA sau Aquatim, dar și o 
sinceră recunoștință pe care o port Profesorului 
Emerit al Universității Tehnice de Construcții 
București, profesionistul, omul de știință, 
cercetătorul, autorul de studii, dascălul complet 
pe care România îl are, iar Timișoara îl deține, 
măcar nativ. Domnul profesor s-a născut aici și 
a rămas legat de locurile acestea, spre bucuria 
noastră, spre norocul cert al celor care am avut 
șansa să ne numim colaboratorii Domniei Sale.

Disertația profesorului Anton ANTON, la care 
am luat parte, a avut strânsă legătură cu 
domeniul nostrum, pentru că a analizat rețeaua 
de distribuție ca fiind marea necunoscută a 
sistemului de apă potabilă.

În stilu-i unic și captivant, domnul profesor 
a încântat asistența științifică și academică, 
prezentă în număr mare, cu modele matematice, 
studii aplicate, discuții palpitante, concluzii 
pertinente și un infinit șarm.

Felicitări din toată inima, stimate domnule 
DOCTOR HONORIS CAUSA!

Dr. ing. Ilie Vlaicu 
director general Aquatim

„AquaTeens” este un mini curs interactiv de 
educație ecologică, pe tema „apa”, adresat 
elevilor din ciclul gimnazial și liceal. 

💧Obiectivul cursului este conștientizarea 
elevilor asupra importanței APEI ca resursă esențială 
pentru viață și forma unui comportament responsabil 
față de folosirea și economisirea acesteia.

💧Totodată, li se explică elevilor obiectul de activitate 
al Aquatim, faptul că în cadrul companiei lucrează 
o echipă mare de profesioniști, care, prin activitatea 
ei, asigură alimentarea cu apă și canalizarea pentru 
locuitorii Timișoarei și a celor din județul Timiș.

💧Se discută cu elevii despre cum pot contribui ei 
înșiși, la scară mică, la folosirea cu chibzuință a apei, 
la reducerea poluării apei și la evitarea neplăcerilor 
cauzate de înfundarea sistemului de canalizare.

💧Elevilor li se prezintă necesitatea pe piața muncii 
a cadrelor specializate în domeniul apei și li se 
recomandă să ia în considerare posibilitatea de a se 
orienta profesional spre acest domeniu de activitate.

💧Cursul „AquaTeens” a debutat cu succes în 
luna mai a acestui an, la Liceul cu Program 
Sportiv „Banatul” din Timișoara, și urmează să 
fie desfășurat în școlile și liceele din Timișoara și 
județul Timiș, în localitățile în care există sucursale 

Aquatim, în cadrul programelor „Școala Altfel” și 
„Săptămâna Verde”.

💧În luna octombrie a acestui an, „AquaTeens” s-a 
desfășurat la Școala Gimnazială nr. 30 și Colegiul 
Național Pedagogic „Carmen Sylva” din Timișoara 
și la Liceul Teoretic Buziaș.

💧În data de 05.12.2023 va avea loc la Muzeul 
Apei din Timișoara finala concursului „AquaTeens”, 
organizat de Compania Aquatim, în parteneriat cu 
Fundația Aquatim, ca parte a proiectului „Muzeul 
Apei – racord la rețeaua culturală a Timișoarei”, 
finanțat de Centrul de Proiecte al Municipiului 
Timișoara, cu sume alocate de la bugetul de 
stat, prin bugetul Ministerului Culturii. În cadrul 
concursului elevii participanți elaborează prezentări 
în Power Point pe baza materialului de curs.

La concurs s-au înscris zece licee din Timișoara, 
Deta și Făget, urmând ca prezentările premiate să 
fie mediatizate de compania Aquatim pe canalele 
de comunicare și social media proprii.

Alina Maier

Michelle Lancea este un copil 
extraordinar de talentat în tot ceea 
ce presupune sporturi dure (dar nu 
numai), extrem de dăruit intelectual, 

în tot ceea ce înseamnă școală, materii, note, 
calificative academice. Este fiica Ramonei, colega 
noastră, și piatra filozofală a vieții ei. Echipa de 
aur, mamă-fiică, traversează anii cu încrederea 
că sportul schimbă cel mai frumos destinele, cu 
o determinare inepuizabilă și efort peste limite, în 
ciuda numeroaselor sincope existente într-o țară 
în care disciplinele de orice fel sunt Cenușărese 
recunoscute…

Campioana mondială de kickboxing la doar 8 ani 
are în prezent 10 și chiar e… de nota zece! 

De ceva timp, se antrenează la Clubul Sportiv 
Șomo Kickboxing Timișoara, cu Ludovic Somogyi, 
Ștefan Mercea și Mirabela Călugăreanu, rezultatele 
acestei noi asocieri “familiale” fiind remarcabile. 
Michelle și-a adjudecat, recent, Locul I la Cupa 

Aleph (kickboxing) Pitești, categoria 10/12 ani, - 
47kg, disciplina kick light tatami, FRAMC – WAKO, 
meci câștigat prin knockout tehnic.

În paralel, fetița cu flăcări în ochi a cucerit rezultat 
după rezultat, și la handbal, toate excepționale, 
împreună cu echipa Liceului Sportiv Banatul – unde 
învață, și nu oricum, ci cu FB pe linie. 

Mai mult, Michelle și-a arătat, recent, talentul și într-
un meci de box de colecție, unde a făcut spectacol 
și a fost aplaudată la scenă deschisă. 

Ca să înțelegeți exact câtă ambiție există în această 
campioană a Timișoarei, așa arată programul ei. 
Zilnic!

6,30- trezirea
4 ore de școală
2 ore antrenament handbal
3-4 ore teme, învățat
19,00 – antrenament kickboxing de două ore
22 – continuarea temelor…

Nici măcar o dată, Michelle nu s-a plâns de ritmul 
draconic impus, darmite de rănile omniprezente, 
obținute după ore în șir de contact dur, în 
antrenamente sau competiții. 

Asumată și determinată, Michelle ma belle insistă, 
cu o ambiție cum rar ți-e dat să vezi, să-și schimbe 
viața și-i reușește din plin. 

Mândri tare de fetița neobosită a Aquatim, bravo! 

Crenguța Radosav

Aquatim în mijlocul elevilor/ AQuATEEnS

Michelle, ma belle – fetiţa neobosită a Aquatim

www.aquatim.ro/aqua<0219>tiri
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Adina, consilier Dezvoltare 
Organizațională Direcția Generală, zona 
Resurse Umane, specializată, dincoace 
și dincolo de diplomele onorante pe 
care le deține, în cea mai frumoasă 

interacțiune „născută” vreodată în și pentru 
nomenclatorul meseriilor: aceea cu oamenii. 

Licențele ei în Management, Comunicare și 
Relații Publice (UPT), masterele în aceleași 
domenii (București), doctoratul în Comunicare 
(UVT) sau interacțiunea prezentă cu studenții, de 
partea cealaltă a catedrei (predă Fundamentele 
Comunicării, la UPT), au întărit ceea ce, cu 
siguranță nu anticipa în debutul carierei, dar – tot 
cu siguranță – o definea dintotdeauna. „Viața” din 
propria-i viață. Zvâcul unei firi neobosite, minusul 
autosuficienței, plusul modelării și remodelării 
continue, perpetua redescoperire de sine. În 
DIRECTĂ și NEÎNTRERUPTĂ conexiune cu alți 
purtători de inimi, suflete, creiere. Filozofând 
puțin, o să zic așa: în adolescență, cu toții ne 
căutăm, noi pe noi, noi și drumurile noastre, noi 
și răscrucile noastre. Nu toți găsim, în schimb, și 
CALEA. Ea, da. Se cheamă noroc? Da. Dar nu-i 
doar atât, nu-i nici chiar apartenența geografică 
natală (Turnu Severin), recunoscută drept una de 
„genă” răzbătătoare (sic!), e linia unui destin muncit 
inteligent și perseverent, întru „ea și ei”, oriunde 
s-ar fi intersectat profesional cu cei pe care-i numim 
generic oameni/colegi/șefi/subalterni. 

Pe Adina musai să v-o prezint și dintr-o perspectivă 
tangentă artei, deși deține mai mult de-un 
punct comun cu frumosul absolut. Obligatoriu, 
prin glăsuirea lui Andre Gide: “O singură artă 
accept: aceea care, pornită din neliniște, tinde 
spre seninătate”. De altfel, dintr-o cumpănă s-au 
și împrietenit ele două și de-atunci au rămas 
nedespărțite. Și dacă n-am fi știut că sinele ei 
vibrează în culori, tonalități, muzici și forme artistice 
tot ne-am fi prins. O pun în reflector accesoriile, 
„aerul”, atitudinea, profunzimea propriei persoane 
până la urmă, care transpare din orice gest. E clar, 
așadar, că „detaliile fac diferența” devine motto-
ul definitoriu pentru ea. Iubește seninul și el pe 
ea. Valul albastru și malul lin. Chiar și liniștea, dar 
exclusiv într-o exprimare marină. Aceea n-are decât 
să fie... nesfârșită.

Adina e o fată onestă, optimistă, empatică, 
perfecționistă. Are credința că oamenii sunt de 
încredere, are Credință. Se lasă, fără proteste, 
guvernată de inimă, căci acolo este cheia sufletelor 
albe. Când mai dă de câte unul negru, își consumă 
intens dezamăgirile (cum, altfel, te-ai putea numi 
om?), se recuperează rapid și merge mai departe. 
Întotdeauna cu capul sus. 

În Aquatim, muncește cu un drag proverbial și cu 
un entuziasm pe măsură. Pardon, peste măsură. 

După 18 ani de multinațională grea, în care a 
manageriat Comunicarea unui ditamai gigantul, din 
cea mai înaltă poziție, în care nu s-a molipsit de... 
„corporativism” decât în aspectele care baș merită 
importate, în care a creat și supervizat Imagine 
pe pâine, a venit la noi să-și continue/dezvolte/
amplifice... arderea. Puternică, neobosită, tenace, 
perseverentă, perpetuă. Relațiile interumane sunt... 
focul. Interacțiunea cu membrii Familiei Aquatim 
reprezintă potrivirea perfectă, în momentul perfect 
al vieții ei. Se simte ca Peștele în apă, chiar dacă 
este un Berbec autentic. Au impresionat-o și nu e 
la timpul trecut deschiderea și căldura colegilor, 
viziunea mai marilor noștri, armonia generală. 
Dragul de tot ceea ce ne definește profesional.

Le iubește pe Annia și pe Miana infinit. Sunt 
sufletele care îi dau sens. Fiica și sora Adinei 
închid un cerc sacru al legăturilor feminine adânci, 
profunde, indestructibile din familia ei colorată 
DOAR în tonuri solare. Câteodată-n galben, 
altădată în portocaliu. Acasă al ei e Timișoara. 
Acasă-acasă e Severinul. Acasă-acasă-acasă e 
Aquatimul! 

Dragă Adina, atât timp cât arta și artistul se 
străduiesc să logodească abisul cu speranța (Vasile 
Ghica), încurajați de oameni ca tine, în absolut 
orice oază profesională, la modul profesionist, 
perspectivele sună tare frumos!

Džuli (Daniel Popovic, 1983) și Loredana 
(Giani Morandi, 1963) sunt titlurile a două piese 
arhicunoscute care i-au plăcut enorm... mamei ei, 
astfel că prenumele pe care le poartă cu mândrie în 
buletin sunt fix acestea. Mă rog, Giulia Loredana, 
căci spațiul ex-iugoslav, balcanic, slavon a suportat 
o mică adaptare „nominală” în geografia soră. A 
rămas, însă, de neclintit în tot ceea ce-i definește 
sângele, nervul, gena, fibra, vorba, portul. 

Giulia este inginerul nostru UIP (poate cel mai 
vechi din această trupă de elită a Aquatim), 
responsabil cu lucrări mari și grele pe proiecte 
europene, Giulia este mierla noastră etno, dată 
din fașă muzicii populare, până la finalul cântului. 
Are o istorie familială (poveste e prea puțin 
spus) ce-ar impresiona scenariști de soi, în care 
multiculturalitatea își arată incredibila forță și (re)
statuează fericit – ca să vezi, în plin an de oraș 
european cultural! – o axiomă: oamenii prin ale 
căror vene se amestecă varii culturi, tradiții, ADN-
uri sunt cei care mișcă lumea. Pentru că sunt... 
flacără, foc, flamă. Pentru că preiau de peste tot „de 
toate”. Ideal, din cele bune via semințiile pe care le 
reprezintă. În cazul ei, atingem idealul.  

Se recomandă drept bănățeancă sadea. O spune 
cu o văpaie în ochi ce v-ar putea orbi. N-am văzut 
demult așa o ieșire din sine a privirii, a puterii, a 
convingerii, a determinării. Are doar 40 de ani, dar... 
arde tot prin spiritul aprig și ferm ce-i definește 
LUMINA. Tatăl cărășean cu strămoși slovaci și 
cehi, mama din Timiș cu... mamă rusoaică, destinul 
familiei printre polonezi, soțul sârb. Mama – o 
Mariana Drăghicescu în toată regula, cu har sesizat 
de muzicologi încă de pe când era elevă, la un 
pas de-a câștiga pe atunci Floarea din grădină, 
copilăria petrecută în tonuri de Radio Timișoara, 
programul de muzică populară. Giulia a cântat 
de la 4-5 ani de-a rupt gura târgului. Nu era atâta 
exercițiu cât era talent înnăscut, dornic să-și facă 
intrarea pe marea scenă dedicată. Nu și-a făcut-o 
atunci, dar nu s-a consumat, firea ei a fost și 
este străină de acest termen. Și-apoi, n-avea nici 
timp. Făcea... karate și nu oricum, ci în scală de 
campioană – mai marii sportului nu fabricaseră 
medalii, dar i-au oferit... un bibelou în formă de 
pumn stilizat pe care îl are și acum - era fata tatii, 

printre mașini, piese și miros de ulei (care-i place și 
acum), era și mierla care cânta ca ea, nu ca mama!, 
ulterior inginera Hidro care-i ținea la respect pe 
cei mai dificili colaboratori din zona constructorilor 
(în paralel, Școala de Arte Populare, profesor... 
Ana Pacatiuș). Cum toate astea? Simplu: ea a 
fost și este Giulia Loredana, bănățeanca fermă, 
verticală, PUTERNICĂ, asumată, care nu are timp 
de menajamente/ floricele pe câmpii, care nu face 
rabat de la muncă, dar nici de la adevăr, chiar și 
atunci când el doare!

Așa l-a cucerit și pe celebrul ei soț, Dušan – artist 
din topul muzicii populare sârbești și sârb atipic, 
vorba ei, adică blând –, care s-a îndrăgostit 
iremediabil de ea, de la prima vedere, cu care i-a 
adus în lumea noastră pe Radovan și Katarina, doi 
copii EXTRAORDINARI, el, campion național la 
triatlon, sclipitor în tot ce-i tir și înot și alergare și 
laser run și adrenalină, ea – o minune blondă cu 
ochi albaștri, care cântă dumnezeiește, ca mama. 
Nu! Ca ea! În schimb, cântă cu mama, pe diverse 
scene ale regiunii, obligatoriu fiecare cu repertoriul 
ei, musai separat și, totuși, atât de împreună. 
Familia e TOTUL Giuliei. Alfa și Omega. Doina și 
hora. Timișul și Carașul. BANATUL. În metaforă și 
în nemetaforă. Să-i vedeți ochii când îi pomenește 
pe cei care îi fac viața Rai... merg cert spre o 
dimensiune nedefinită deocamdată în fizică. 

Aquatim? De atâția ani? (16) Echipă. Modele. De 
lideri. De colegi. Rețetă de succes. Confirmare.  
Mal. Mândrie. 

Periodic, Giulia și Katarina dau noi probe de 
cucerire a publicului. Ce vorbesc? El este deja și 
demult „al lor”. Căci, spre norocul nostru, valoarea 
este singura care trece scena, fără artificii, fără 
compromisuri, fără jumătăți de măsură. Obligatoriu 
cu oameni hărăziți. Precum Džuuuuuuuuli. 
Mulțumesc frumos! Sărbătoare mare să-ți fie  
viața toată!

Crenguța Radosav
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